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Správa železnic 115, uzel Ústí nad Labem

V rámci ŽST Ústí nad Labem západ nelze provést cílové úpravy spočívající
především v žádané peronizaci dříve, než v rámci staveb v rámci RS4.
Nicméně je aktuálně prověřována proveditelnost peronizace ŽST v
rozsahu investce tzv. s časově omezenou životností, která by stav řešila
do doby kompletní přestavby ŽST, a to do cílové konfgurace, výškového
řešení atd.

Text v dopravním plánu apeluje na urychlení (priorizaci) uzlu Ústí nad Labem západ bez 
ohledu na stupeň výstavby VRT. Bereme však na vědomí informaci o "dočasné" 
peronizaci, ke které se ÚK v rámci přípravy dokumentace stavby vyjadřoval a pokud 
budou splněny požadavky ÚK vyplývající z potřeby s ohledem na stávající a plánovaný 
rozsah objednávky regionální drážní dopravy, bude takové řešení akceptováno.

Správa železnic 115 - 118

Žádaná investční opatření bereme na vědomí, stejně jako zdůvodnění
vůči potřebám ITJŘ atd., avšak upozorňujeme, že mnohá nejsou v
navazujícím období platnost PD naplnitelná, a to už jen z hlediska
termínů přípravy investc, zvláště v případech, kdy se nejedná o stavby již
zařazené/schválené do lánu investční přípravy. I proto je velmi žádoucí,
aby v PD byla posuzován nejen optmální/žádaný rozsah infrastruktury,
ale i alternatvní stav zohledňující reálně připravované či připravitelné
stavby v plánovacím období. U investc, které jsou teprve prověřovány z
hlediska proveditelnost (především studií či záměrem projektu) rovněž
nelze zaručit, že budou úspěšně posouzeny jako proveditelné, natož zda
budou schvalitelné.

ÚK je si vědom skutečnosti, že příprava stavby a její vlastní realizace spotřebuje mnohem 
více času, než poskytuje plánovací období dopravního plánu, který je pořizován na základě 
zákona č. 194/2010 Sb. ÚK však vnímá dopravní plán jako základní koncepční plánovací 
dokument, ve kterém definuje mj. požadavky a cíle, kterých chce v rámci zajištění 
fungujícího dopravního systému 21. století postupně dosáhnout a vyslat tak tímto 
příslušným institucím signál k identifikaci takové potřeby (ostatně takto ho vnímá i 
příslušný zákon). Stavby, které se nepodaří realizovat během období platnosti jednoho 
dopravního plánu budou přebírány následnými plány zpracovávanými v budoucnu.

Správa železnic 115 - 118

Žádaná opatření na tratích/úsecích Louny - Dbrnice, Louny - ostoloprty a
ostoloprty - Dbrnice - Most bude nutné před zadáním prověření
posoudit z hlediska udržitelnost v hodnotícím období a případným
přímým kolizím se zadávaným samostatným posouzením RS42 Kralupy -
Most. okud budou tyto záměry v přímém střetu, nelze očekávat
rozsáhlejší investční opatření, včetně elektrizace předmětných
tratí/úseků.

Připomínku bereme na vědomí.

Správa železnic 115
Není zřejmé, z jakého důvodu je požadována obnova výhybny/ŽST
Tvršice? Je důvodem přímo potřeba konstrukce JŘ (křižování) nebo
zvýšení provozní stability např. při zpoždění?

V plánovacím období dopravního plánu je uvažováno se změnou koncepce linky U13 (její 
"otočení" o cca 30 minut). V souvislosti s objednávkou nové linky U52 Žatec - Lovosice - 
Ústí je nutné při požadavku na zachování přirozených dojezdových míst (pro linku U13 
Žatec) a při požadavku na svázání s přípoji linky R25 v Žatci nutné rozdělit stávající úsek 
na dva kratší s možností těsnějšího sledu vlaků. Obě "akce" - změna JŘ U13 a nová U52 je 
předpokládána k prosinci 2022. V delším výhledu nelze vyloučit koncepční změnu na 
žatecku v souvislosti s možnou úpravou objednávky v úseku Žatec - Lužná; vyvolaný 
dopad by pak vedl k přeřešení všech linek s možným prodloužením linky U11 do žatce - v 
takovém případě by byla výhybna Tvršice nezbytná.



Správa železnic
116 - 117, 7.2.3. Nové nebo přesunuté 

zastávky

Dbecně k přesunu či novým zastávkám - kromě již prověřených (např.
Sebuzín) nebo prověřovaným (např. Velké Žernoseky obec) - pokud má
být investorem stavby dané zastávky Správa železnic a má pro tento účel
čerpat fnanční prostředky z rozpočtu SFPI či fondů EU, je nutnou
podmínkou pro realizaci takové stavby její pozitvní ekonomické
hodnocení, jehož výsledek se odvíjí nejen od investčních nákladů
samotné stavby, ale především od jejích přínosů (očekávaná frekvence
cestujících, zkrácení docházkové vzdálenost apod.). Negatvním vstupem
do ekonomického hodnocení je především prodloužení cestovní doby pro
cestující tranzitující přes nové místo zastavení a také např. rizika spojená
se snížením propustnost traťového úseku s novou železniční zastávkou.
Výše uvedené podklady resp. studijní posouzení je potřebné zpracovat a
doložit i v případě, že investorem stavby nové železniční zastávky nebude
Správa železnic, neboť železniční zastávka je ve smyslu Zákona č.
266/1994 Sb. v platném znění stavbou dráhy, která je bezprostředně
vázána na činnost Správy železnic jako provozovatele dráhy.

S procesem hodnocení ekonomické efektivnosti stavby (zde nových/přesunutých 
železničních zastávek) má ÚK již několik zkušeností (viz zmiňované zastávky Sebuzín či 
Velké Žernoseky obec). Rizika při hodnocení bereme na vědomí. 

Správa železnic 118

Požadavek na prověření a provedení propojení z trat č. 073 ku výhledově
nové centrální stanici je sice pochopitelný vůči problematce spojené s
udržitelností linky U7, nevnímáme jej jako nový podnět, ale nebyl
doposud součástí žádné dokumentace z následujících důvodů, které trvají:
1) krátké propojení ku stávajícímu mostu přes Labe je neproveditelné vůči
parametrům oblouků jak od ŽST Ústí nad Labem-Střekov k mostu, tak v
ose trat č. 073 (převýšení v obloucích), propojení by si vyžádalo rozsáhlé
demolice kromě jiného apod., což vzhledem k přepravní výkonnost linky i
přes případné zlepšení stavu po zkrácení cestovních dob lze rovnou
přepokládat za rovněž ekonomicky neobhajitelné; 2) propojení s novým
přemostěním přes Labe pod Mariánskou skálu lze rovněž považovat za
neproveditelné nejen z hlediska očekávaných nákladů vs. přínosy vůči U7,
ale i z hlediska proveditelnost nejen ve výškovém řešení v napojení
železničním na obou březích, ale i vůči pozemním komunikacím apod. Byla
případně prověřována udržitelnost linky ve stavu s úvratí v ŽST Ústí nad
Labem-Střekov, a to splným vědomím dopadu do cestovních dob, i přes
koliznost vlakových cest atd.?

Uvedených prostorových rizik si je ÚK vědom. Považujeme tak za velmi účelné, aby bylo 
nové přemostění Labe seriózně projektově prověřeno. Úvrať na Střekově představuje v 
případě linky U7 dočasné řešení a ÚK předpokládá v tomto ohledu postupné rozšiřování 
objednávky. Je však nezbytné konstatovat, že doba na úvrať činí u moderních vozidel 6 
min, což je v případě krátkých přepravních vzdáleností v rámci aglomerace vysoká 
hodnota, která významně snižuje konkurenceschopnost železnice a její dlouhodobou 
udržitelnost. 

Správa železnic str. 116/7.2.2.

Poporučujeme lépe defnovat požadavek na „rozpůlení“ „dlouhého“
mezistaničního úseku na trat 130. V dokumentu je zmíněno město
Ledvice, resp. jde o to, proč zrovna Ledvice.
Zdůvodnění: Ledvice leží v mezistaničním úseku Bílina – Dldřichov u
Puchcova. Trať se v KÚ města Ledvice nachází v úseku žkm cca 30,8 –
30,3, což je ale jen cca 3,5 km od žst. Bílina (žkm 33,9) a téměř celých 8
km od žst. Dldřichov u Puchcova (žkm 22,95), tedy nikoli v polovině
mezistaničního úseku. Jako vhodnější by se tedy jevil požadavek na
umístění výhybny v KÚ obce Zabrušany u zastávky Želénky (žkm 28,5),
pokud PÚK nemá jiné zdůvodnění.

ÚK tuto připomínku formálně vznášel dopisem na Správu železnic (resp. SŽDC) v době 
existence Výhybny Ledvice, přičemž snahou ÚK bylo, aby tato výhybna byla trvale 
zachována. Pokud bude zvoleno místo nových spojek přesně v polovině úseku, ÚK toto 
uvítá a dopravní název takové odbočky je ÚK v zásadě lhostejný.

Správa železnic str. 116/7.2.2. Dbdobná připomínka jako pro Ledvice platí i pro Vaňov na trat 090,
který se také nenachází v "polovině" mezistaničního úseku.

Jedná se o identický případ s výše uvedenými Ledvicemi - ÚK má zájem na rozdělení 
úseku odbočkou, ideálně v polovině úseku, název není podstatný - název "Vaňov" byl 
zvolen pracovně.



Správa železnic str. 5 V Seznamu použitých zkratek chybí IAP. Zkratku IAP dopravní plán nepoužívá.

Správa železnic 10/1 Kvalita zastávek a přestupních bodů Nejsou zmíněny zastávky železniční, kde jejich vybavenost vychází
zejména ze znění legislatvy a není zhodnocena jejich úroveň.

Vybavenost zastávek vycházející z platné legislativy nepovažujeme za nezbytné v 
dopravním plánu komentovat.

Správa železnic
10/1 Kvalita a relevantnost informací pro

cestující PÚK
Nejsou zmíněny zdroje informací a nastavení spolupráce dispečinku
PÚK s nimi.

V této kapitole, kterou lze chápat za přehledovou, považujeme informace za dostatečné. 
Blíže jsou rozvinuty v kapitole č. 4 Centrální dispečink DÚK.

Správa železnic 22/3 Komunikace PÚK s cestujícími Upravit znění - trať nebyla uzavřena, ale jen na ní nebyla ze strany ÚK
objednávána dopravní obslužnost.

Připomínku akceptujeme. Příslušná textace byla upravena. 



Správa železnic od 41/č

Dbecně - je zmíněna jen SŽ, ale ne ostaní správci dopravní
infrastruktury. Poplnit o zmínku problematky správců veškeré
infrastruktury a jejich informací (uzavírky, jejich koordinace, zapojení
schvalujících Úřadů apod.).

Konkretizace zapojení jednotlivých správců infrastruktury, jejich vliv na uzavírky a 
koordinace provozu je blíže popsán v kapitole 7.4 Nepravidelnosti v provozu DÚK 
způsobené změnami v infrastruktuře. 

Správa železnic
114/7.2.1. Současný stav a potřeby

rozvoje infrastruktury
Text nepojmenovává zásady - spolupráci - koordinaci - nástroje na
dosažení se zainteresovanými subjekty.

Text v kapitoly 7.2.1. je zaměřen na železniční infrastrukturu a uvedené akce se týkají 
výhradně staveb Správy železnic. Jelikož komunikace a spolupráce mezi ÚK a Správou 
železnic již funguje standardním způsobem a ÚK k ní nemá zásadních připomínek, 
nepovažujeme za nezbytné téma spolupráce podrobněji komentovat.

Správa železnic
118/7.2.4. .Infrastrukturní priority pro

plánovací horizont 2026+
(Elektrizace)

Trasy Pěčín - Liberec, Pěčín - Rumburk, ostoloprty - Č. Lípa i Most -
Rakovník (přes Lenešice) jsou vedeny kromě výchozích žst. jen po
neelektrizovaných tratích.
Tudíž by musel být zajištěn odpovídající pobyt ve výchozí stanici pro
dobití baterií (vzhledem ke vzdálenostem), případně elektrizace aspoň
část trat. Vše by muselo být podloženo energetckými výpočty a
návrhem oběhu vozidel.

Text právě předpokládá prověření možností elektrifikace jmenovaných úseků. Vlastí 
technologie provozu bude diskutována na základě reálných možností elektrifikace.

Správa železnic
118/7.2.4. .Infrastrukturní priority pro

plánovací horizont 2026+
(Elektrizace)

Trať Chomutov - Březno je plánována pro elektrizaci. Elektrizace této trati je uváděna jako cíl lhostejno na stupni přípravy/realizace akce



Správa železnic
118/7.2.4. .Infrastrukturní priority pro

plánovací horizont 2026+
(Elektrizace)

Poslední trasa přes PB ("ve spolupráci s PB Netz Bad Schandau - Polní
oustevna - Rumburk - Seifennersdorf - Varnsdorf - Zitau – Liberec")
by navíc vyžadovala dobíjení jak na soustavě 3 kV, tak 15 kV. Celkově
jsme toho názoru, že tato vozební ramena jsou pro BEMU nevhodná
právě z výše uvedených důvodů.

Dopravní plán předpokládá prověření elektrifikace na české části infrastruktury střídavou 
soupravou 25 kV v souladu s plánem postupné konverze proudové soustavy v ČR ze 
stejnosměrné na střídavou. I tak přetrvávající rozdílnost proudových soustav na 
infrastruktuře v ČR a SRN si ÚK uvědomuje a v rámci výběrového řízení na zajíštění 
dopravní obslužnosti v novém smluvním období bude v koordinaci s partnerským 
německým objednatelem hledat vhodné vozidlové řešení umožňující provoz pod oběma 
soustavami.

Správa železnic Příloha 1, linka U2 Text Výhled v plánovacím období je na konci nesrozumitelný. Text byl upraven

Správa železnic
Příloha 1, linka U12, Výhled v

plánovacím obdob
"zrychlené jízdní doby" - pravděpodobně je myšleno "zkrácené" Zapracováno, text byl upraven a konkretizován

Ministerstvo dopravy Strana 80, 3. odstavec

K navrženému posílení významu linky R23 pro spojení Ústeckého kraje s kraji 
Královéhradeckým a Pardubickým uvádíme, že současná koncepce dálkové dopravy 
nepředpokládá posílení nabídky linky R23 zahuštěním intervalu a ani změnou linkového 
vedení. Pro spojení do Pardubic dlouhodobě podporuje tvorbu systémových návazností v 
Kolíně. Taktéž směr do Hradce Králové je nezbytné uvažovat jako přestupní, byť s nepříliš 
komfortní přestupní vazbou v Nymburce. Navržené vedení přímých vlaků R23 do Hradce 
Králové není slučitelné s očekávaným provozním konceptem na modernizované dráze 
Velký Osek  - Hradec Králové, která je dimenzována na zavedení expresního segmentu 
spojů do Hradce Králové. Navrhujeme proto následující změnu textu: Budeli pokračovat 
rostoucí trend přeprav do Pardubického a Královéhradeckého kraje, požádá Ústecký kraj 
objednatele dálkové dopravy o zlepšení systémových návazností linky R23 na spoje do 
těchto měst .

Připomínka k lince R23 se týká především roustoucího trendu a dlouhodobého vývoje. ÚK 
nepředpokládá, že by k zásadním změnám mělo dojít již v novém plánovacím období. ÚK 
si je plně vědom komtence MD k objednávání linky R23 a nikterak do ní nezasahuje - 
pouze upozorňuje na rostoucí trend. Předpokládáme však, že pokud by rostoucí trend 
přeprav v tomto směru přetrvával, tak ani přístup k objednávce dálkové dopravy není ze 
strany MD zcela konzervativní. Ústecký kraj by v takovém případě příslušné úpravy či 
změny  inicioval a objednatele dálkové dopravy o provedení změn požádal. Připomínku 
MD tak nepovažujeme za rozpornou, úpravu textace dopravního plánu nepovažujeme za 
nezbytnou.



Ministerstvo dopravy Příloha 1, karta linky R22

Provozní koncept linky R22 v objednávce MD předpokládá zachovat v České Lípě časový 
prostor po připojení či odpojení posilové kapacity. Tato skutečnost omezuje požadavek 
Ústeckého kraje dosáhnout křižování linky R22 ve Svoru a výhledově až v Jedlové. 
Navrhujeme proto následující úpravu karty linky R22 (bod 5 - Výhled v plánovacím 
období): V plánovacím období tohoto dopravního plánu bude sledována možnost 
přeložení systémového křižování vlaků linky R22 ze současné stanice Nový Bor do stanice 
Svor.  Přeložení křižování je limitováno změnou řazení soupravy ve stanici Česká Lípa a 
jízdní dobou Česká Lípa – Svor.  Ve dlouhodobějším výhledu lze sledovat... 

ÚK si je uvedených důvodů, které v současné době neumožňují přeložení křižování 
vědom. ÚK respektuje kompetenci MD v koncepčních otázkách vedení linek dálkové 
dopravy, pouze upozorňuje, že s ohledem na sledované cíle v regionální dopravě 
(dosažení uzlu Rumburk v minutě 30 s cílovou přestupní vazbou mezi linkami R22 a U28) 
považuje změnu křižovacího schématu na lince R22 za žádoucí a přínosnou. Jelikož MD 
tuto úpravu v dlouhodobějším výhledu připouští, nejedná se z našeho pohledu o rozporný 
stav. Úpravu textace dopravního plánu nepovažujeme za nezbytnou.

Ing. Pavel Purkart, POVED s. r. o. bez připomínek Bereme na vědomí

IDSK 115

Středočeský kraj vítá iniciativu Ústeckého kraje o zrychlení tratě 126 a souvisejících 
opatření, přičemž také z naší strany je sledováno zrychlení středočeského úseku, aby bylo 
možné realizovat systémovou jízdní dobu Louny – Rakovník 60 min, resp. Domoušice – 
Rakovník 30 min. V současné době jsou ovšem na trati provozována vozidla v objednávce 
Ústeckého kraje, která nevyužívají profil V130, čímž je přínos zrychlení do značné míry 
degradován. I vzhledem k našemu záměru na instalaci tohoto profilu i na středočeském 
úseku bychom se chtěli dotázat, zda Ústecký kraj plánuje u dopravce iniciovat schválení 
jednotek pro tento profil, což by umožnilo plně využít možnosti zrychlené tratě pro 
dosažení systémových jízdních dob.

Rizika nemožnosti využití profilu V130 bereme na vědomí. Bude řešeno v návaznosti na 
postup modernizace trati.

IDSK 116
V souvislosti s požadovaným zrychlením trati 160 doplňujeme, že Středočeský kraj při této 
příležitosti předpokládá umožnění vzniku taktového uzlu X:00 ve stanici Blatno u Jesenice 
s návaznostmi na trať 161.

ÚK bude mít podobnou snahu. V případě reálné možnosti křižování vlaků R25 v minutě 
:00 v žst. Blatno u Jesenice bude nutné přistoupit v úpravám JŘ na trati 161



IDSK 118

Středočeský kraj se nebrání diskuzi o druhu pohonu vozidel přijíždějících do uzlu Rakovník 
z trati 126, přičemž ten bude záviset na míře elektrizace okolních tratí (např. 120, 174). 
Vzhledem k nemožnosti ostrého obratu v žst Rakovník po realizaci konceptu Louny X:00 – 
Domoušice X:30 – Rakovník X:00 by tato vozidla vytvářela v Rakovníku neefektivní prostoj, 
proto podporujeme jejich další trasování přes uzel Rakovník. V této souvislosti připadají v 
úvahu především tratě 161 a 174, přičemž v obou případech musí kapacita a možnosti 
vozidel odpovídat poptávce na propojované trati. Vzhledem k velké vytíženosti a výrazné 
sezónnosti na trati 174 si provozní propojení těchto ramen dokážeme představit v dalším 
smluvním období s provozem kapacitnějších jednotek dle potřeby zdvojovaných na úseku 
Beroun – Rakovník, přičemž se musí jednat o jednotky využívající rychlostní profil V130. 
Provozní propojení při využití současných vozidel preferujeme s využitím trati 161.

ÚK bere stanovisko na vědomí. Vlastní technologii provozu bude možné detailněji 
diskutovat v závislosti na postupu a míře provedené elektrizace a na smluvním řešení v 
oblasti vozidel. ÚK nadále upřednostňuje protrasování směr Beroun, avšak předpokládá, 
že celá koncepce bude vzájemně sjednána v horizontu dosažitelnosti uzlů Rakovník 00 - 
Louny 00.

IDSK Příloha 1, linka U4
Středočeský kraj předpokládá nasazení jednotek EMU240 od roku 2024, v této souvislosti 
bude sledováno zrychlení současných "dlouhých" spojů linky S4/U4 v úseku Praha – 
Kralupy nad Vlatavou.

bereme na vědomí. Úpravy JŘ se dotýkají území Středočeského kraje a v dopravním plánu 
tato skutečnost uvedena nebude

IDSK Příloha 1, linka U12

Viz předchozí připomínka, slabé přepravní výsledky na území Středočeského kraje jsou 
způsobeny také nekonkurenceschopnými cestovními dobami, po zrychlení tratě a 
dosažení systémové jízdní doby 30 min Rakovník – Domoušice očekáváme dílčí zvýšení 
atraktivity spojení. Toto je však v rámci stávající smlouvy podmíněno schválením 
současných jednotek pro profil V130.

viz vypořádání výše

IDSK Příloha 1, linka U14

Středočeský kraj upozorňuje, že vzhledem k velmi špatným přepravním výsledkům 
prověřuje úpravu rozsahu objednávky na trati 124 nově s provozem v nepracovních 
dnech, případně doplnění vybraných spojů pro pokrytí týdenní dojížďky. Řešení náhrady 
zrušených spojů autobusovou dopravou je nutno hledat v úzké koordinaci obou 
objednatelů s maximálními pozitivními efekty pro obslužnost území. Rozšíření na 
celodenní takt 120 min Středočeský kraj nepředpokládá.

Bereme na vědomí. Text v příslušné kapitole karty trati zahrnuje jak maximální variantu 
(120 minut do Lužné), tak i opačný případ (ukončení linky v Žatci). Náhradu autobusovou 
dopravou považujeme za kritickou vzhledem k poloze a dostupnosti obcí. Doporučujeme 
a souhlasíme, že v případě nutnosti přijetí takového řešení dopravní obslužnosti území, 
bude výsledná koncepce sjednána ve vzájemné úzké spolupráci obou krajů.



IDSK Příloha 1, linka U32
V textu věnovaném vozidlům doporučujeme místo termínu "řídicí vůz Sysel" užít označení 
řady vozu.

Oficiální označení vozidla bylo doplněno. Uvedena budou obě označení.

IDSK Příloha 1, linka U40

Středočeský kraj upozorňuje, že vzhledem ke špatným přepravním výsledkům prověřuje 
úpravu rozsahu objednávky na trati 110 v úseku Slaný - hranice krajů nově bez provozu či 
s provozem pouze v nepracovních dnech. Řešení náhrady zrušených spojů autobusovou 
dopravou je nutno hledat v úzké koordinaci obou objednatelů s maximálními pozitivními 
efekty pro obslužnost území, zvláště v relaci Slaný – Louny, jejichž spojení lze 
konkurenceschopněji zajistit po přímo vedené silniční síti. Se závěry v odstavci 5 se 
ztotožňujeme.

Bereme na vědomí. ÚK neumí dnes relevantně odpovědět, zda bude případný víkendový 
provoz akceptovat. S přihlédnutím k již v ÚK nastavenému systému tzv. turistických linek, 
které jsou zpravidla vedené po tratích, na kterých byla železniční osobní doprava z 
důvodu jejího velmi nízkého využití za účelem každodenní dojížďky zastavena, je třeba 
posoudit "turistický potenciál" tratě, tj. zjednodušeně, zda by existovala reálná poptávka 
po přepravě pouze v nepracovních dnech. Zde se obáváme, že trať takový potenciál 
nemá. Opět však apelujeme na vzájemnou úzkou spolupráci i tvorbě nového řešení 
dopravní obslužnosti oblasti. V rámci této komunikace také předpokládáme vyřešit rozsah 
vlakové objednávky. 

IDSK Příloha 1, linka U57

Prosíme o konkretizaci úseku, na němž Ústecký kraj sleduje ukončení objednávky. Ze 
síťového i lokálního hlediska je pro Středočeský kraj důležité zachovat minimálně stávající 
rozsah objednávky v úseku Rakovník – hranice VÚSC – Blatno u Jesenice, přičemž toto 
spojení bude dále rozvíjeno v souvislosti se zřízením uzlu Blatno u Jesenice X:00. Záměr 
Ústeckého kraje ukončit objednávku v úseku Blatno u Jesenice – hranice VÚSC s 
Karlovarským krajem bereme jako zaštiťující subjekt na vědomí.

Úsek konkretizován.

IDSK Příloha 1, linka R25
V souvislosti s etapovitým zrychlením tratě preferujeme přesun křižování do Blatna u 
Jesenice a zřízení uzlu v X:00, viz výše.

viz vypořádání výše



České Švýcarsko, o.p.s.
Stanice Hřensko, nábřeží – nepřehledné umístění stanic 434, 438 versus 435; chybí 
jakákoliv orientace a zdůraznění přestupního uzlu směr přívoz a vlaková stanice Schöna.  
Celková revitalizace místa žádoucí. 

Zastávky nesou dvě různá označení, z pohledu přehlednosti nevidíme prvek, který by 
mohl cestujícího zmást. Revitalizace prostoru je závislá na obci, ovšem prostorově těžko 
splnitelné – skála a řeka. Změna textace PDO nebude provedena. Dotaz se zaměřuje na 
konkrétní problém (který bude konzultován přímo s DA) nikoli na koncepci veřejné 
dopravy v ÚK.

České Švýcarsko, o.p.s.
Stanice Mezní Louka – nepřehledné umístění označníků pro různé směry. Vzhledem 
k důležitosti místa nepřehledné. Pro směr Hřensko není možné, aby spoje vyjížděly ze 
dvou míst. Celková revitalizace místa žádoucí. 

Zastávky nesou dvě různá označení (Mezní Louka vs. před hotelem), z pohledu 
přehlednosti nepožadujeme informace za matoucí. Revitalizace prostoru je závislá na 
obci, ovšem prostorově těžko splnitelné – skála a řeka. Změna textace PDO nebude 
provedena. Dotaz se zaměřuje na konkrétní problém (který bude konzultován přímo s DA) 
nikoli na koncepci veřejné dopravy v ÚK.

České Švýcarsko, o.p.s. Nepřehledná orientace směrů odjíždějících autobusů před hlavním nádražím v Děčíně.
Autobusové zastávky před hlavním nádražím v Děčíně jsou dle našich závěrů správně 
umístěny a informace na nich jsou přehledně umístěny. Dotaz se zaměřuje na konkrétní 
problém (který bude konzultován přímo s DA) nikoli na koncepci veřejné dopravy v ÚK.

České Švýcarsko, o.p.s. Nutný terminál bus/vlak Česká Kamenice, Varnsdorf, Rumburk. 
Nutnost terminálu v Rumburku a Varndorfu si uvědomujeme, v případě České Kamenice z 
našeho pohledu vybudování terminálu není prostorově možné. Vybudování terminálů se 
odvíjí od angažovanosti měst s maximální podporou ÚK. Připomínku bereme na vědomí.



České Švýcarsko, o.p.s.
Stanice Jetřichovice, hostinec (dnes nevhodný název): Stanice by měla být revitalizována 
jako malý terminál s návaznostmi / přestupy směr Hřensko-Děčín, Srbská Kamenice – 
Děčín a Krásná Lípa. 

S připomínkou souhlasíme. Záleží ovšem pouze na místní samosprávě, zda tento 
požadavek hodlá realizovat. Následná změna v dopravní obslužnosti (zajištění návazností) 
může být předmětem další diskuze.

České Švýcarsko, o.p.s.
Linka 434 – celodenní provoz i v dubnu a říjnu nezbytností. Prodloužení k nádraží Krásná 
Lípa a do Rumburka. Přestupní vazby v Rybništi na vlaky z/do Varnsdorfu. 

K celodennímu provozu duben-říjen se nepřikláníme z důvodu značné finanční náročnosti. 
Prodloužení do Rumburku je z našeho pohledu zcela nereálné. Časy se odvíjí od 
přestupního uzlu Děčín. Připomínku nicméně bereme na vědomí pro případné další 
úpravy dopravní obslužnosti v oblasti

České Švýcarsko, o.p.s.

Linka Brtníky – Krásná Lípa – Varnsdorf – TRIXI – Jonsdorf – Krompach – Cvikov – Nový 
Bor po letech projednávání na mrtvém bodě. Nepochopitelně nejde ani prodloužení 
k TRIXI, natož celé propojení dále do Libereckého kraje. Přestože na obou krajích jsme 
tuto věc otevřeli, doposud se věcí seriozně nikdo nezabývá. 

V současné chvíli se přikláníme k variantě provozu v kombinaci s Trixi Park s.r.o. s 
případnými návaznostmi směr Jonsdorf a okolí. Při zvažování mezistátní linky 409 by se 
nejezdilo do Grossschönau z Krásné Lípy. Připomínku berem na vědomí nicméně změnu 
textace PDO nebudeme provádět. 

České Švýcarsko, o.p.s.
Zajištění spojení Krásná Lípa – Kyjov – Doubice celoročně i o víkendech. Tato vstupní 
centra do národního parku nemají mimo hlavní sezonu spojení. 

Připomínku bereme na vědomí pro další plánování dopravní obslužnosti v oblasti. Z 
ohledem na koncepční povahu PDO ovšem nebudeme textaxi upravovat.



České Švýcarsko, o.p.s.
Zajištění pravidelného autobusového spojení  Rumburk – Praha ve směrech : a, přes 
Varnsdorf – Svor atd. jako doposud; b; přes Krásnou Lípu, Českou Kamenici, Žandov a 
Úštěk. 

4 páry spojů jsme se zavázali podporovat mezikrajskou smlouvou již nyní v současné době 
probíhají další jednání o případném rozšíření objednávky mezikrajského spojení. V PDO je 
mezikrajským spojů věnována zvláštní kapitola.

České Švýcarsko, o.p.s.

Tratě U8, U 28, T2 zahrnujeme jako turistický produkt Dráha národního produktu. 
Připomínáme a žádáme, aby tento název používala i DÚK  (i ČD) ve svých schématech a 
informacích. Bez jasné podpory ÚK se destinační společnosti jen obtížně daří realizovat 
marketinková strategie založená na propagaci těchto železnic.

Linky U8, U28 jsou jediné linky v DÚK, který nesou ještě navíc marketingové označení. 
Žádnou jinou U linku takto pojmenovánu nemáme. Marketingové označení pak dále 
nesou linky T; u těch je název používán také jen na marketingových informačních 
materiálech, v tabulkách JŘ se neobjevuje. V případě uvádění názvu v tabulkách JŘ linek 
DÚK by toto bylo nekoncepční a jednorázové řešení (nehledě na to, že software pro 
zpracování JŘ tuto úpravu zřejmě nepodporuje. Název linky by se musel doplnit do 
hlavičky linkové tabulky, kde je linka pojmenována pomocí svého číselného označení a 
trasy linky. Toto pole má ale danou pevnou délku a znaky, které tuto délku přesahují, 
nejsou vůbec generovány). Marketing komunikuje všechny tři linky společně jako Dráhu 
národního parku na mapce, kterou DÚK vydává. Na dvou letáčcích komunikujeme zvlášť 
U28 +U8 jako Dráhu národního parku a T2 jako cyklovlak Českého Švýcarska. Problém s 
umístením všech tří linek na jeden letáček spočívá spíše v rozsahu samotného materiálu, 
kdy by se informační materiál mohl stát přeplněný informacemi. Ponecháváme toto téma 
nicméně otevřené k dalšímu jednání.

České Švýcarsko, o.p.s.
U8 - velmi často jsou nasazovány zcela nevhodné vlaky, např. 810. Vzhledem k významu 
tratě prosíme o změnu kvality.

Připomínku bereme na vědomí, byť z jejího textu je možné usoudit, že nemá věcnou 
příslušnost s návrhem dopravního plánu, ale spíše míří do aktuální provozní situace. 
S příslušným dopravcem jsou veškeré zjištěné nedostatky (ať vlastní kontrolní činností, 
nebo na základě obdržených podnětů) v provozu projednávány, řešeny a je apelováno na 
jejich odstranění, event. přistupováno k vyměření smluvní sankce za neplnění příslušných 
smluvních ustanovení.

České Švýcarsko, o.p.s.
U8 - vyjadřujeme potřebu zřízení zastávky Rumburk-Dymník. Vlak projíždí katastrem 
města Rumburk v několika kilometrech, aniž jej obyvatelé mohou využít.

Tento požadavek nebyl dříve nikdy jmenován. K dalšímu posouzení postrádáme bližší 
informace zejm. k navrhovanému umístění zastávky.



České Švýcarsko, o.p.s. U28 - vyjadřujeme opakovaně potřebu obnovy zastávky Šluknov údolí

Zastávka Šluknov údolí byla z obsluhování vlaky drážní dopravy vyjmuta z důvodu velmi 
nízkého počtu obratu cestujících. V současné době Ústecký kraj sleduje záměr (definován 
již v PDO 2016-2021) zajištění systémové jízdní doby Rumburk – Mikulášovice pod 30 
minut. Tento koncept je převzat i návrhem dopravního plánu 2022-2026. Koncept mj. 
umožní využití prostoje vozidla linky U28 v žst. Rumburk k zajištění „krátkého obratu“ 
Rumburk – Velký Šenov – Mikulášovice. K realizaci tohoto záměru pravděpodobně dojde 
v den změny celostátních jízdních řádů v prosinci 2022. S ohledem na časové polohy na 
jízdní doby vlaků celostátní dopravy linky R22 bude sledována možnost vytvoření 
přestupní vazby mezi těmito vlaky. Zahrnutí dalších zastávek, byť v režimu na znamení, 
povede k prodlužování jízdních dob na úseku Rumburk – Mikulášovice a krácení 
obratových časů k koncových stanicích. Kromě výrazného posunu k větší náchylnosti 
přenosů provozních odchylek (zpoždění) mezi jednotlivými vlaky, může zastavení na 
zastávkách s minimálním potenciálem využití vést k nerealizovatelnosti takového 
konceptu, který přináší více vlakových spojení v ose Rumburk – Šluknov – Velký Šenov – 
Mikulášovice, než v dnešním stavu a prakticky tak dojde ke zmaření investice Správy 
železnic

České Švýcarsko, o.p.s.
Rekonstrukce nádraží Krásná Lípa (nádraží NP České Švýcarsko): Po ní zajistit zajíždění 
linky 434 k nádraží.

Dávat toto do dopravního plánu jako jeden příklad je opět značně nesystémové. 
Podobných adeptů pro rekonstrukci bychom v kraji našli jistě nespočetně více. Toto lze 
spíše řešit v rámci zvláštních jednání se Správou železnic. Na internetových stránkách 
Správy železnic se veřejně přístupná informace o přípravě stavby „Rekonstrukce výpravní 
budovy v žst. Krásná Lípa“. Zahájení realizace je předpokládáno v roce 2022. Ukončení 
realizace je předpokládáno v roce 2023. Předmětem stavby je celková rekonstrukce 
budovy osobního nádraží. V části 1. podlaží budou zachovány prostory pro cestující, 
dopravce a potřeby Správy železnic. Ve zbývající části budovy se počítá s využitím prostor 
pro turistickou ubytovnu.

České Švýcarsko, o.p.s.
Terminály Bus/Vlak – kdy je očekávána realizace terminálů Česká Kamenice a Rumburk ? 
Zvláště v prvním případě je vazba v současnosti prakticky nezajištěna.

V této chvíli není termín realizace stanoven. Vše je odvislé od vyhlášení příslušného 
dotačního programu, do kterého bude možné záměr výstavby terminálů přihlásit

České Švýcarsko, o.p.s. Terminál Bus/Vlak Varnsdorf – v plánu není zahrnuto, ale současné prostředí je otřesné
V této chvíli není termín realizace stanoven. Vše je odvislé od vyhlášení příslušného 
dotačního programu, do kterého bude možné záměr výstavby terminálů přihlásit



České Švýcarsko, o.p.s. T2 - žádáme obnovení provozu o víkendech celoročně

Linka T2 je provozována v režimu turistických linek, pro které jsou stanovena základní 
pravidla provozu od cca dubna do října vždy o víkendech a státem uznaných svátcích. 
K jednotlivým linkám však přesto je přistupováno také individuálně, kdy jsou hodnocena 
místní specifika a na základě tohoto hodnocení je základní sezona linky patřičně upravena 
(zpravidla prodloužena, příp. dojde k rozšíření provozních dní i na pracovní dny). Dobrým 
příkladem také linky je linka T8 na Moldavu, která je velmi turisticky atraktivní prakticky 
počas celého kalendářního roku, a to zejména díky celkem relativně stabilním zimním a 
sněhovým podmínkám na vrcholových partiích Krušných hor. Oblast obsluhovaná linkou 
T2 takové podmínky v zimě již několik let neměla a nelze tak očekávat zvýšený zájem 
turistů o takovou přepravu. 

České Švýcarsko, o.p.s.

Plánovaná trať Děčín – Sebnitz – Šluknov – Rbk – Seifhennersdorf – Vdf – Zittau – Liberec: 
Toto vítané propojení je zejména pro základní dopravní obslužnost. Není pravda, že 
propojuje národní park České Švýcarsko s okolními regiony. Žádáme, aby v turistické 
dopravě bylo zavedeno spojení Děčín – Liberec s využitím tratě T2, tj. spojení přes Brtníky, 
Panský, Krásnou Lípu, Rybniště, Jiřetín p. J., Varnsdorf, neboť jedině v tomto směru jsou 
propojeny regiony Saského, Českého Švýcarska a Lužických hor.

Požadavek na tuto spojení nyní bereme na vědomí. V současné době však bude pozornost 
věnována nově zavedeným linkám (na železnici linky T9 a T10) a vyhodnocována 
efektivita jejich provozu. Jakmile bude možné konstatovat, že o spojení těmito linkami je 
do Českého Švýcarska zájem ze strany cestujících o jejich využívání, lze v oblasti posunout 
k realizaci další projekty podporující veřejnou dopravu z dalších oblastí.

České Švýcarsko, o.p.s.

Tarif Děčín – Hřensko: žádáme, aby uvedené spojení vlakem a přívozem přes Schönu bylo 
zařazeno do zonace DÚK adekvátně ceně autobusového spojení, a to včetně 
jednorázových jízdenek. Věc je projednávána několik let; pro odlehčení Hřensku od 
automobilové  dopravy jedna z klíčových věcí.

V 9/21 bylo předjednáno uznávání papírových jízdenek DÚK na přívozu Schöna-Hřensko. 
Zástupcům ČD a německé strany byl předán návrh tarifních možností zařazení železniční 
zastávky Schöna do DÚK. Zároveň byl již stanoven termín dalšího jednání. 

České Švýcarsko, o.p.s.

Přímé spojení osobními vlaky Děčín – Dresden: Situace se nezměnila od dob ČSSR/NDR. 
Osobní  vlaky z Drážďan končí ve stanici Schöna, přestože největší město regionu Děčín je 
vzdáleno pouze 12 km.  Jde o zcela nekoncepční řešení, které v současné době zvýšených 
nároků na cestování je nevyhovující. Prosíme tuto věc řešit. Zde se zatím 21. století příliš 
neprojevilo (to je ovšem problém dopravy v ČR obecně, mimo možnosti DÚK).

Daný problém registrujeme také. Několik možností na řešení již bylo v minulosti 
příslušným institucím představeno. Jedná se však o mezistátní dopravu a vše je o 
domluvě mnoha zúčastněných stran za smluvně často nastavených zcela odlišných 
podmínek. Do budoucna však záměr spojení Děčína a Drážďan vlaky (nemusí být přímo 
osobní) bude dále sledován a řešen.



České Švýcarsko, o.p.s.

Obnova trati Děčín – Telnice – Bohosudov – Teplice zámecká zahrada - napojení na hlavní 
trať za Teplicemi:  Trať byla zrušena mj. kvůli budování přivaděče na dálnici na jejím tělese 
(nic není). Byla přitom vytížena, resp. to je vždy otázka nastavení vztahu mezi vlaky a 
busy. Údolí Jílovského potoka je přeplněno auty a busy a jízda po silnici je velmi svízelná. 
Vlakové stanice nejsou tak vzdáleny od jednotlivých obcí, jak se rádo uvádí.  Žádáme její 
obnovu vč. revitalizace jednotlivých stanic.

S provozem na trati se uvažuje v režimu turistické linky. Od roku 2022 započne provoz 
v úseku Děčín – Telnice. Pro zajištění provozuschopnosti trati v úseku Telnice – Jeníkov-
Oldřichov dojde k prodloužení spojů až do této stanice.

p. Tadeáš Richter 
(prostřednictvím p. 
Komínka a DK RÚK)

 Vůči Středočeskému kraji a jeho snahám o rušení vlaků na mezikrajských tratích by se 
mělo dělat mnohem méně ústupků. Ústecký kraj by měl bezpodmínečně trvat na 
zachování vlaků v úsecích Louny - Zlonice - Slaný (linka U40) a Straškov - Vraňany (linka 
U22), které jsou v plánu navrženy k možnému zastavení provozu. Lze očekávat, že pokud 
by místo vlaků začaly jezdit autobusy, měly by mnohem delší jízdní dobu a zároveň by se 
zvýšil počet přestupů, což by zkomplikovalo spojení „zapadákova“ s Prahou (a kvůli 
cestám do Prahy ty vlaky jsou). Proto je třeba snahy o rušení rázně odmítnout.
 
Stačí se podívat, jak dlouho jede linka PID 592 v trase Slaný - Zlonice - Klobuky - Panenský 
Týnec, což je pravděpodobně linka, která by vlak nahradila, pravděpodobně i s nějakým 
větším protažením do nitra Ústeckého kraje.
 
Srovnání jízdních dob - příklady:
• Slaný - Zlonice: vlak 12 min / bus 31 min
• Slaný - Klobuky: vlak 20 min / bus 51 min
A tady si to můžete porovnat detailněji:
• jízdní řád vlaků dnes: 
https://www.spravazeleznic.cz/documents/50004227/141145645/k110.pdf/a5b448ef-
219e-4fca-a4c2-49cb473b0841
• jízdní řád linky PID 592: 
http://www.portal.jizdnirady.cz/Down.aspx?f=pdf/L220592_201213_284768.pdf
Navrhuji tedy změnu ve výhledu v plánovacím období na text: V plánovacím období se 
předpokládá zachování SQ (status quo).
 
Kromě toho jsem vypracoval alternativní provozní koncepci, která by znamenala vychytání 
přípojů v Kralupech nad Vltavou na rychlíky do Prahy (zrychlení cesty o 10 minut) a 

Ústecký kraj nebude v žádném případě zasahovat do kompetencí sousedního 
objednatele. Mezikrajská spojení jsou vždy předmětem dohody všech zúčastněných 
subjektů. K návrhu řešení a dostupnosti prostoru Slaný - Zlonice / Klobuky se tak 
nebudeme vyjadřovat.
Ústecký kraj dlouhodobě deklaruje, že úsek Telce/Peruc - Louny patří k úsekům s 
nejmenším využitím cestujícími v rámci kraje a připouští, že by tento úsek mohl být 
nahrazen autobusovou dopravou, která by při nižší úrovni kompenzace dokázala pro obce 
Ústeckého kraje zajistit kvalitativně srovnatelnou, anebo i lepší dopravní obslužnost. 
Deklarování tohoto záměru považujeme za korektní, aby se předešlo zmaření 
potenciálních investic do dopravní infrastruktury ze strany státu.
Pokud by se k náhradě vlaku autobusem v tomto plánovacím období přistoupilo, jednalo 
by se o zcela nové dopravní řešení, nikoli o "kopírování" trasy vlaku autobusem.
Váš návrh na úpravu textace Dopravního plánu neakceptujeme.

p. Tadeáš Richter 
(prostřednictvím p. 
Komínka a DK RÚK)

Nepřipustit zrušení vlaků na mezikrajském úseku Blatno u Jesenice - Chyše - Žlutice (linka 
U57, směrem do Karlovarského kraje). Plán nereflektuje, že hned za hranicí kraje se 
nachází zámek a pivovar Chyše, který představuje turistický magnet celé oblasti. Naopak, 
Ústecký kraj by měl usilovat o rozšíření platnosti síťové jízdenky DÚK až do stanice Chyše 
(je třeba se dohodnout s Karlovarským krajem). Odkaz: https://chyse.com/
 
Zde máme výhodu, že Karlovarský kraj o redukcích aktuálně neuvažuje.
 
Navrhuji tedy změnu ve výhledu v plánovacím období na text: V plánovacím období se 
předpokládá zachování SQ (status quo).

Ústeckému kraji jsou známy turistické cíle podle trati 161, včetně pivovaru Chyše. 
Existence turistických cílů však nijak nezavdává důvod pro pravidelnou celodenní a 
celotýdenní dopravní obslužnost realizovanou po železnici, která z pohledu využití není 
cestujícími adekvátně využívána. Omezení či zrušení pravidelné dopravní obslužnosti 
železniční dopravou nemusí nezbytně znamenat, že turistické cíle nebudou nadále 
dostupné - toto je patrné i z přístup Ústeckého kraje k linkám T.
Váš návrh na úpravu textace Dopravního plánu neakceptujeme.

Nelíbí se mi změna koncepce vlaků Žatec - Postoloprty - Most (linka U13). Návrh, který byl 
představen, počítá s tím, že by došlo k posunu těchto vlaků o 30 minut později (ve směru 
do Žatce o 30 minut dříve), což by znamenalo to, že by ze Žatce do Mostu jezdil ve stejnou 
chvíli rychlík přes Chomutov a osobák přes Postoloprty. A pak dlouho nic. Mělo by to za 
následek, že ty vlaky by si vzájemně braly cestující a vozily vzduch. Mezi těmito trasami 
musí fungovat proklad, na alternativním řešení pracuji a brzy ho představím kompletně. 
Zatím ho shrnu jen ve stručnosti:
• Os Postoloprty - Louny - Lovosice - Česká Lípa (linka U11) protáhnout, jezdily by už ze 
Žatce a fungovaly by přípoje na R Plzeň - Most
• Os Žatec - Postoloprty - Most (linka U13) nechat jet v opačnou hodinu oproti rychlíku, 
tzn. Žatec L:00 - Most S:00. Tím vznikne souhrnný interval Žatec - Most o délce 1 hodiny, 
na střídačku rychlíkem přes Chomutov a osobákem přes Postoloprty (každá linka po 2 
hodinách). Tohle řešení vyhovuje mnohem víc.
Musím to ještě vychytat minutově - aby vycházelo křižování apod.
 
Text návrhu změny ještě nenavrhuji, protože napřed chci vám představit tu podobu 
alternativního řešení.

Změna provozní koncepce na lince U13 je vyvolána zrychlováním tratí v okolí Loun, které 
umožňuje realizovat provozní koncepty s nižším počtem vozidel. Tato změna je tak 
důsledkem možné úspory vozidla na lince U11. 
Vámi prodloužení linky U11 do Žatce připouštíme v Dopravním plánu jako možnou 
dopravně-plánovací alternativu ve střednědobém období, čili zde nenastává věcný rozpor.
Ve věci potenciálních Vámi zmíněného "vykrádání" frekvence cestujících mezi linkami U13 
a R25 je bohužel nutné konstatovat, že železnice dlouhodobě neplní funkci páteřní 
spojnice měst Most a Žatec. 
V případě linky R25 zcela jasně dominují přepravní vztahy směrem na trať 160 a do Plzně 
a linka tak úspěšně plní funkci mezikrajského spojení. Úseková frekvence je na lince 
minimální.
V případě linky U13 jasně dominují přepravní vztahy Most - Postoloprty a Postoloprty - 
Žatec. Ostatní přepravní vztahy jsou marginální.
I když se tak zmíněné linky dostanou do vzájemného časového prokladu, jejich reálné 
využití to s ohledem na jejich reálné funkční využívání buď neovlivní vůbec, anebo pouze 
minimálně. Samozřejmě jsme si vědomi prodloužení cestovní doby v relaci např. Žatec - 
Ústí n.L., které je s tímto krokem spojeno, nicméně toto bude částečně kompenzováno 
novými spoji na lince U52.
Pro zvýšení podílu přepravní práce veřejné dopravy mezi Žatcem a Mostem vidíme v 
současné době jedinou alternativu a sice, zavedení pravidelného spojení rychlých 
autobusových spojů po silnici I/27.
Úpravu textace nepředpokládáme.



p. Tadeáš Richter 
(prostřednictvím p. 
Komínka a DK RÚK)

Souhlasím s navrženými úpravami infrastruktury. Co se mi obzvlášť líbí, jsou nové vlakové 
zastávky v Ústí nad Labem, podporuji zastávky ve Vaňově, Brné a na Střekově. Ta poslední 
z nich by měla umožnit přestup mezi vlaky z Děčína přes Velké Březno (linka U7) a 
trolejbusy, což by mohlo přispět k tomu, že by to přestalo vozit vzduch. Tady dávám palec 
nahoru, že to bylo zapracováno.

Děkujeme za kladné vyjádření.

p. Tadeáš Richter 
(prostřednictvím p. 
Komínka a DK RÚK)

Nesouhlasím s tím, aby přípoje na rychlíky Ústí - Cheb ve stanici Kadaň-Prunéřov ve směru 
od Kadaně byly zajištěny autobusy místo vlaků (linka U16). Myslím si, že by se to dalo 
zajistit vlakem bez nárůstu počtu souprav, protože nevěřím tomu, že by šlo stihnout trasu 
Most - Kadaň předměstí za 30 minut a provést tam obrat. To se stihne nejdál do 
Prunéřova.
 
Vidím to tedy tak, že vlak od Děčína by přijel kolem X:30 do Prunéřova, tam by se 
vykřižoval s protijedoucím vlakem a dojel by na zastávku Kadaň předměstí někdy kolem 
X:40. Tam by se obrátil a vrátil by se zpět do Prunéřova, kde by zajistil přípoje na rychlíky 
v X:00. Vrátil by se zpět do Kadaně předměstí, obrátil by se a kolem X:30 by byl zase v 
Prunéřově, kde by zase proběhlo křižování. Atd. atd. To by mohlo fungovat. Zkusím to 
ještě nakreslit.

Dopravní plán jasně uvádí, že se jedná pouze o alternativu, která má své výhody a 
nevýhody. Cílem opatření není úspora vozidla na U1, ale možnost uvolnění vozidla RJ ÚK 
pro potenciálně jiné výkony.
 
Vámi navrhované řešení je sice teoreticky možné, ale bohužel by prakticky nebylo 
funkční. Vámi navrhované extenzivní využití vozidel na lince U1 by vedlo k tomu, že 
všechna nasazená vozidla by měla po celou provozní dobu všechny obraty na minimálních 
hodnotách. Jakákoli nepravidelnost či čekání na přípoj by vedla ke zpoždění, nestabilitě a 
nespolehlivosti linky, neboť vzniklé zpoždění by nebylo kde odbourat.
Linka U1 je z pohledu přepravních výsledků nejvytíženější linkou v kraji a zachování její 
přiměřené přesnosti a spolehlivosti je naprosto zásadním úkolem. 
V následujících cca 10 letech budou velmi intenzivně pokračovat modernizační práce na 
jednotlivých úsecích podkrušnohorské magistrály (postupná rekonstrukce mezistaničních 
úseků a uzlů, zavádění ETCS, konverze napájecí soustavy) a to bude obnášet dlouhodobé 
výluky a potenciální nestabilitu - Ústecký kraj bude tak velmi pečlivě pracovat na tom, aby 
byla všechna omezení korektně zapracována do jízdního řádu linky U1, a aby ta byla tak 
co nejvíce spolehlivá. Periodicky se opakující krátké obraty nejsou s uvedeným cílem 
slučitelné.
Vámi navržené řešení přichází v úvahu po dokončení výlukových prací a zkrácení jízdních 
dob, což by vedlo k delším obratům v koncových stanicích. Jedná se však o předpoklad 
přesahující dotčené plánovací období.
Ve Vašem námětu neshledáváme věcný rozpor s návrhem Dopravního plánu, úpravu 
textace nepředpokládáme.
  

p. Tadeáš Richter 
(prostřednictvím p. 
Komínka a DK RÚK)

Nesouhlasím se zkrácením osobáků Chomutov - Karlovy Vary (linka U2), nově by měly 
začínat a končit v Prunéřově. Pokládám za nezbytné, aby tyto vlaky nadále začínaly a 
končily v Chomutově. Důvody jsou dva:
• zachování přímého spojení do Chomutova ve směru od Klášterce nad Ohří a Karlových 
Varů, což pokládám za logické z hlediska dojíždění
• zachování přestupní vazby Karlovy Vary - Žatec v Chomutově mezi Os z Karlových Varů a 
R do Plzně (stejně tak v opačném směru)
Ideální by tedy bylo, kdyby se Os Chomutov - Karlovy Vary obracely v Chomutově kolem 
X:30, čímž by se zajistila vazba od Ústí i Žatce. Počet spojů a jejich rozsah se musí upřesnit 
v koordinaci s Karlovarským krajem.

Ústecký kraj v žádném případě nepředpokládá omezení spojení v ose Klášterec - 
Chomutov, zde se pravděpodobně jedná o nedorozumění. Předpokládáme zvyšování 
počtu spojů na lince U51 tak, aby docházelo k co nejefektivnějšímu funkčnímu prokladu s 
linkou R15, přičemž bude naší snahou sjednat s Karlovarským krajem, aby co nejvíce spojů 
linky U51 pokračovalo až do Karlových Varů. Mimo rozšířené linky U51 předpokládáme 
zachování přestupních vazeb v Prunéřově.
Co se týče spojení Žatec - Karlovy Vary, přestupní vazbu v Chomutově na spoje linky R15 
pokládáme za uspokojivou.
Smysl Vaší připomínky není v rozporu s cíli Dopravního plánu, úpravu textace 
nepředpokládáme.
  

Informační seminář (p. 
Ušák)

Bude na "Kozí dráze" zaveden pravidlený provoz po celý týden?
Návrh plánu dopravní obslužnosti pro období 2022 – 2026 neuvažuje na trati Děčín – 
Telnice – Jeníkov-Oldřichov zavedení pravidelného provozu v celotýdenním režimu a 
obsluhu této trati ponechává v režimu turistických linek. 



Informační seminář (p. 
Ušák)

Trať 073 (Ústí nad Labem,Střekov - Děčín) je nevytížena z hlediska osobní dopravy (linka 
U7). Jakým způsobem se Plán dopravní oblužnosti vypořádá s touto skutečností a jak je 
záměr dalšího rozvoje této trati. Nebylo by vhodnější trať využít pro dálkové spojení na 
Hradec Králové? Umístění nové zastávky Ústí nad Labem-Střekov.

Je pravdou, že trať 073 v úseku Ústí nad Labem-Střekov – Děčín hl.n. po které je vedena 
linka veřejné drážní osobní dopravy DÚK U7 patří mezi přepravně neslabší linky v systému 
IDS DÚK. Jedním z klíčových důvodů, proč tomu tak je, je skutečnost, že spoje této linky 
jsou většinově ukončovány v žst. Ústí nad Labem-Střekov a nemíří tak do centra města, 
kde lze očekávat, že většina cestujících bude mít cíl. Návrh plánu dopravní obslužnosti 
tento problém vnímá a nastiňuje řešení v podobě sledování možností prodloužení spojů 
do stanice Ústí nad Labem západ (dnes již tomu tak je o víkendech, v pracovní dny na 
západní nádraží zajíždějí vybrané spoje) a to s ohledem na ostatní závazkovou dopravu. 
Co se týče posílení vazby směrem na Hradec Králové, je toto spíše otázkou dálkové 
dopravy, kterou zaštiťuje Ministerstvo dopravy ČR. Přesto však dopravní plán identifikuje i 
tento přepravní směr jakožto relaci, která může mít do budoucna vzrůstající tendenci. 
Silným impulsem pro zvýšení přepravních výsledků této trati bude také podpora výstavby 
nových zastávek, popř. tlak na projektové prověření možností přímého zapojení této trati 
do budoucího terminálu VRT v Ústí nad Labem. Požadavek na zastávku je jmenován 
návrhem PDOÚK v kapitole 7.2.3 „Nové nebo přesunuté zastávky“: „nová zastávka Ústí n. 
L. – Setuza (umístěna v prostoru vlečkových kolejí v blízkosti železničního přejezdu P 2965 
přes ulici Žukovova a v blízkosti zastávky MHD „ZPA“)“


